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Kære Henrik Appel 
 
Tak for din henvendelse den 12. oktober 2020 til teknik- og miljøforvaltningen vedr. fodgængerfelt på 
Vendersgade mellem Torvehallerne og Israels Plads. 
 
Vendersgade står overfor en stor ændring fra oktober 2021 og vil blive fuldstændig ombygget. Det 
betyder bl.a., at kørebanen bliver væsentligt smallere, fra 12 meter i dag til 5,5 meter, og dermed langt 
lettere at overskue for fodgængere, end den er i dag. Der udføres desuden ny granitbelægning i hele 
strækningen mellem Torvehallerne og Israels Plads . Det vil give bilister et visuelt praj om, at de her skal 
være ekstra opmærksomme på krydsende fodgængere. Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at 
arbejdet vil være afsluttet i juni 2022. 
 
I dag krydser fodgængere Vendersgade i hele Israels Plads’ bredde. Anlæg af et fodgængerfelt vil betyde, 
at alle skal krydse i fodgængerfeltet, da et fodgængerfelt ifølge færdselsloven skal benyttes, hvis der er 
placeret et sådant indenfor ca. 30 meter. Det vil således betyde, at de, der krydser ved Torvehallerne 30 
meter fra et fodgængerfelt, handler i strid med lovgivningen. 
 
Når trafikanterne har haft mulighed for at vænne sig til den nye indretning af Vendersgade, vil 
forvaltningen se på, om der er behov for yderligere tiltag. Hvis der fortsat opleves problemer med at 
krydse Vendersgade mellem Israels Plads og Torvehallerne efter omdannelsen af gaden, er der ikke noget i 
projektet, der hindrer, at der efterfølgende kan etableres et fodgængerfelt her, såfremt der er et ønske 
herom. 
 
Med venlig hilsen 
 
Lone Byskov 
Vicedirektør   


